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Protokół ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Finansowo - Gospodarczej 

i 

Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

odbytego w dniu 27 października 2010r. 

 

 

 

Posiedzenie rozpoczęła o godzinie 09:15 Przewodnicząca Komisji Finansowo – 

Gospodarczej pani Ewa Lesińska. W posiedzeniu udział wzięło 7 z 10 członków obu Komisji: 

 

pani Ewa Lesińska 

pani Elżbieta Sznajder 

pan Tomasz Maćkowiak 

pani Halina Michalak – Szczepaniak 

pan Tadeusz Lammel 

pan Henryk Lesiński 

pan Andrzej Ratajczak 

 

 oraz: 

 

Wójt Gminy – Bogdan Kemnitz 

Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 

Skarbnik Gminy – Mirosława Nowak 

Kierownik referatu infrastruktury komunalnej i budownictwa – Barbara Błoch 

Podinspektor ds. księgowości podatkowej – Aleksandra Sołtysiak 

Podinspektor ds. wymiaru podatków – Irena Plebanek – Pawlak 

Podinspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa – Monika Nowicka 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Sprawy bieżące wynikające z działalności Gminy. 

2. Podsumowanie inwestycji gminnych. 
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Ad.1 

 

Przewodnicząca przedstawiła plan posiedzenia zmieniając jego kolejność tak, by sprawy 

bieżące były omówione w pierwszej kolejności, a sprawy dotyczące inwestycji gminnych 

zostały mówione po przerwie w posiedzeniu. Przewodnicząca zaznaczyła, iż członkowie 

Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska mogą zadecydować, czy chcą uczestniczyć w 

drugiej części posiedzeń.  

Następnie pani Przewodnicząca poprosiła o głos panią Sekretarz, która wprowadziła Komisje 

w zagadnienia projektów uchwał dotyczących podatków rolnego, od nieruchomości i od 

środków transportowych. 

• W kwestii uchwały XLVII/325/2010 pani Sekretarz podała, iż przy podatku rolnym na 

2011r. Wójt zaproponował obniżkę średniej ceny skupu jednego kwintala żyta, 

przyjmowanego jako podstawę obliczania podatku rolnego na obszarze gminy z 37,64zł na 

36,00zł, na co uzyskał pozytywna Opinię Wielkopolskiej Izby Rolniczej. Argumentem 

przemawiający za tą obniżką jest zmniejszenie powierzchni ziem rolnych na terenie Gminy o 

około 30ha (w tym m.in. 3ha oddane pod budowę węzła komunikacyjnego). Podatek wzrośnie 

więc o około 5,57%. 

• W kwestii uchwał XLVII/326/2010 i XLVII/327/2010 Panie Sołtysiak i Plebanek – Pawlak 

przedstawiły zestawienie wymiaru podatków od roku 2006. W przypadku podatku od 

nieruchomości jak i od środków transportowych projekty uchwał zakładają wzrost każdego o 

2,6% w stosunku do jego stawek w roku 2010.  

Radna Sznajder skierowała do Wójta pytanie, w jaki sposób ustala się, czy podatek ma zostać 

obniżony czy podwyższony i dlaczego, przy braku wpływu na wysokość podatku od 

nieruchomości, nie pozostawia się rolnikom górnych stawek podatku tak, by było to dla 

wszystkich podatników sprawiedliwe. 

Wójt odpowiedział, że stawki te zmieniają się, ale nie zawsze na korzyść rolników. Wysokość 

podatku rolnego musi się zmieniać, ponieważ zmieniają się warunki atmosferyczne, przy 

czym nie można porównywać tego do innych dziedzin podlegających opodatkowaniu, gdyż 

wiele czynników, na które rolnicy nie mają wpływu rzutuje na wielkość plonów. Dodał, że 

żadne z podatków w gminie nie są też wyliczane na podstawie dochodów. Podatek rolny 

został podwyższony, ponieważ w ubiegłych latach był bardzo obniżony. 

Przewodnicząca Rady dodała, iż możliwość wpływania na podatek ma na celu dostosowanie 

jego wysokości do realiów Gminy; jeśli przeważają rolnicy, to mimo średniej podanej przez 
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GUS Gmina musi tę stawkę dostosować do swoich realiów. Jeśli podatki byłyby zbyt wysokie 

rolnicy nie płaciliby ich, lecz wnioskowaliby o ich umorzenie. 

Radna Sznajder zapytała, jaką metodę ustalania wysokości podatków przyjął Wójt. 

Wójt odpowiedział, że zadeklarowane kwoty wynikają z prowadzenia racjonalnej polityki 

podatkowej. 

Przewodnicząca zamknęła dyskusję i poprosiła panią Błoch o przedstawienie następnego 

projektu uchwały. 

• Pani Błoch przedstawiła projekt uchwały nr XLVIII/328/2010 dotyczący nadania nazw 

ulicom w miejscowościach Gowarzewo, Tulce i Markowice. Radni ustosunkowali się do 

propozycji nazwania ulicy w Gowarzewie zlokalizowanej na działce o nr geodez. 344/12 

wybierając nazwę Wierzbowa, dla ulicy zlokalizowanej na działce o nr geodez. 193/28 w 

Tulcach – Perłowa oraz dla ulic w Markowicach zlokalizowanych na działkach o nr geodez. 

176, 227, 238, 260, 268 – Zbożowa, Żytnia, Pszenna, Owsiana, Gryczana.   

• Pani Błoch przedstawiła projekt uchwały nr XLVIII/329/2010 dotyczący przejęcia 

porzuconego pojazdu na własność Gminy Kleszczewo. 

• Pani Nowicka zaprezentowała projekt „Aktualizacja programu gospodarki odpadami” do 

zaakceptowania przez Radę Gminy. 

• Pani Sekretarz przeszła do omawiania projektu uchwały XLVIII/330/2010 w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu. Zmianie ma 

ulec §5 załącznika dotyczący zadań GOKiS przez dodanie punktu traktującego o remontach, 

rozbudowie i budowie obiektów sportowych oraz wykorzystywanych na cele kultury i 

rekreacji służących realizacji zdań GOKiS. Podjęcie uchwały jest konieczne w związku z 

aplikowaniem o środki unijne. 

• Pani Sekretarz przedstawiła projekt uchwały XLVIII/331/2010 w sprawie szczegółowych 

zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania spłat lub rozkładania należności pieniężnych 

mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Kleszczewo lub jej jednostkom 

podległym oraz wskazania organu do tego uprawnionego. 

• Projekt uchwały XLVIII/332/2010 omówiony przez panią Sekretarz traktuje o określeniu 

szczegółowego konsultowania z radami działalności pożytku publicznego lub z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach 

dotyczących działalności statutowej tych organizacji. Uchwała ta ma charakter konsultacyjny 

i jest wymuszona zmianą w Ustawie o Pożytku Publicznym i Wolontariacie. 
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• Kolejne dwa projekty uchwał przedstawiła pani Skarbnik i tak: projekt uchwały 

XLVIII/333/2010 tyczy się wskazania dochodów i ich przeznaczenia gromadzonych na 

wydzielonym rachunku dochodów przez jednostki budżetowe prowadzące działalność 

oświatową. 

Projekt uchwały XLVIII/334/2010 dotyczy wprowadzenia zmian uchwały budżetowej na 

2010r i zakłada zmiany w §1 ust.1 i 2 zmniejszając dochody budżetu, §2 ust. 1 i 2 

zmniejszając wydatki budżetu, §7 ust. 1 zwiększając plan przychodów i wydatków zakładu 

budżetowego, §8 zwiększając kwotę dotacji celowej na inwestycje dla zakładu budżetowego 

oraz §15 przenosząc wydatki w ramach przedsięwzięć. 

  

Po zakończeniu omawiania projektów uchwał, Wójt poprosił p. Plebanek – Pawlak oraz p. 

Sołtysiak o zreferowanie tematu rozpoczętego na posiedzeniu Komisji Oświaty i Kultury. 

Wójt zasygnalizował wówczas, iż jeden z podatników przeszedł do Gminy Swarzędz, gdyż 

twierdził, iż mają korzystniejsze stawki podatków od środków transportowych. Stawki w 

gminach ościennych na prośbę Wójta poddano analizie. Posługując się odpowiednimi 

uchwałami z tych gmin panie Plebanek – Pawlak i Sołtysiak powiedziały, iż nie można 

porównać stawek podatków dotyczących środków transportowych, ponieważ są one ustalone 

wg specyficznych dla gmin zasad. Kalkulując poszczególne stawki zauważyć można, iż 

podatki w Gminie Kleszczewo są raz niższe, raz wyższe, w zależności od wielu czynników 

charakteryzujących dany środek transportowy.  

W kwestii podniesienia podatku rozgorzała dyskusja, radni zdecydowali, że podatek powinien 

pozostać na poziomie z 2010r. 

 

Radna Sznajder zapytała Wójta, czy jest szansa, aby wiatraki stanęły w gminie Kleszczewo. 

Wójt odpowiedział, że 2 listopada odbędzie się spotkanie w Wielkopolskim Sztabie 

Wojskowym w sprawie usytuowania wiatraków, aczkolwiek sprawa jest już przesądzona, 

gdyż wojsko nie wyraziło zgody na postawienie wiatraków – na terenie Gminy usytuowano 

wiele lat temu rezerwowy pas dla samolotów wojskowych. 

 

Ad.2. 

Przewodnicząca poprosiła Wójta o podsumowanie inwestycji gminnych. 

Wójt zaznaczył, że inwestycje nadal trwają, podsumował więc ich obecny etap na podstawie 

zadań wyznaczonych w budżecie Gminy: 

- uregulowanie kwestii własności kanalizacji, dróg, wodociągów, infrastruktury na terenie os. 
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Kwiatowego w Tulcach – w połowie roku developer otrzymał od Gminy ostatnią ratę, sprawa 

została zamknięta. 

- budowa sygnalizacji świetlnej na drodze wojewódzkiej w Tulcach – inwestycja ZDW 

zasilona z budżetu Gminy – w trakcie realizacji. 

- budowa dróg na nowych terenach inwestycyjnych – część dróg oddana do użytku, część w 

trakcie budowy.  

- budowa drogi w Tulcach – nie została rozpoczęta ze względu na wysoki koszt inwestycji i 

bark zaplanowanych na ten cel środków ze sprzedaży gruntów. 

- budowa drogi w Markowicach – przyznano 26.000zł dofinansowania z Urzędu 

Wojewódzkiego, budowa nie rozpoczęła się, ale Wójt zapewnił, że dołoży wszelkich starań, 

by inwestycja doszła do skutku, aczkolwiek w ograniczonym zakresie. 

- remont drogi gminnej na odcinku Krzyżowniki – Śródka wraz z oświetleniem i 

infrastrukturą towarzyszącą  – zrealizowano. 

- budowa chodnika w kierunku parku w Komornikach wsparta finansowo przez Fundusz 

Sołecki – w trakcie realizacji. 

- wykup budynków na terenie Spółdzielni Usług Rolniczych – zawieszony z powodu braku 

środków. 

- zagospodarowanie terenu w centrum miejscowości Gowarzewo wraz z remontem świetlicy– 

projekt rozpatrywany przez Urząd Marszałkowski. 

- zakup sprzętu i oprogramowania dla Urzędu Gminy – zrealizowano w tym m.in. centrala 

telefoniczna obsługująca wszystkie jednostki Gminy. 

- zakup motopompy z Funduszu Sołeckiego dla Gowarzewa – zrealizowano. 

- zakup wozu bojowego dla OSP Gowarzewo – zrealizowano. 

- zakup silnika do pontonu dla OSP Kleszczewo – zrealizowano. 

- ogrodzenie szkoły i budowa placu zabaw w Tulcach – oczekiwanie na humus z budowy 

drogi ekspresowej dla wyrównania terenu. 

- budowa parkingu, chodników i oświetlenia przy kompleksie sportowym i Zespole Szkół w 

Kleszczewie – zrealizowano. 

- zagospodarowanie terenów parku w Kleszczewie dla celów rekreacyjnych – w trakcie 

realizacji. 

- budowa oświetlenia – zawieszono z powodu braku zaplanowanych na ten cel środków ze 

sprzedaży gruntów. 

- budowa sieci wodociągowej na nowych działkach – w trakcie realizacji. 

- budowa kanalizacji w gminie – w trakcie realizacji. 
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- przebudowa systemu zasilania wody w Tulcach w rejonie rzeki Kopli – w trakcie realizacji. 

- zakup agregatu prądotwórczego do stacji wodociągowej w Kleszczewie – w trakcie 

realizacji. 

- budowa obiektów sportowych przy SP w Ziminie wraz z zagospodarowaniem terenu – 

oczekiwanie na decyzję Urzędu Marszałkowskiego w sprawie dofinansowania z PROW. 

- budowa boiska w Krzyżownikach – do wykonania prace związane z ogrodzeniem ternu- 

Fundusz Sołecki. 

- ogrodzenie boiska w Markowicach sfinansowane przez Fundusz Sołecki – w trakcie 

realizacji. 

- budowa placu zabaw w Tulcach – propozycja przystąpienia do programu „Radosna Szkoła” 

i podwojenie funduszu przeznaczonego na ten cel w przyszłym roku. 

 

Radna Sznajder zapytała, czy gmina pozyska dodatkowe środki na budowę przyłączy. 

Wójt odpowiedział, że istnieje duże prawdopodobieństwo otrzymania dotacji lub pożyczki 

umarzalnej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na ten cel. 

 

Ponieważ Radni nie mieli więcej pytań Przewodnicząca Komisji o godzinie 14:00 

zamknęła obrady.  

 

Protokołowała:       Za zgodność z przebiegiem posiedzenia 

Elżbieta Zimniak                  Przewodnicząca Komisji   

       

      Ewa Lesińska 


